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Protokół  

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  

i Protokół Komisji ds. Społecznych 

odbytego w dniu   23.01.2019 r. godz. 15.30 

   Komisja odbyła posiedzenie w składzie: Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego                     

i Finansów – radna Alicja Ordon,  wiceprzewodniczący komisji– radny Rafał Stateczny, 

członek komisji – radna Irena Rybarczyk, członek komisji – radny Krzysztof Kleinowski. 

Nieobecna – radna Urszula Gierałtowska i radny Jakub Malinowski. Lista obecności zał.1 

oraz Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych  radna Dorota Orzoł , wiceprzewodniczący 

komisji radna Czesława Grabowska, członek komisji radny Dariusz Dąbkowski, członek 

komisji radny  Ireneusz Siwiec. Nieobecny: radny Andrzej Stechnij. Lista obecności zał. Nr 1.  

W posiedzeniu uczestniczyli: wójt  p. Julita Pilecka, skarbnik p. Bożena Hok oraz 

przewodniczący RG p. Z. Drohomirecki.  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie  i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu 19.12.2018 r. i 20.12.2018 r. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylanka na rok 2019 - projekt nr  3/18: 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylanka na lata  

2019-2030 – projekt nr  4/18. 
c) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i zwalczania następstw zdrowotnych używania 

wyrobów  tytoniowych i wyrobów powiązanych  w Gminie Kobylanka na rok 2019 – projekt 

nr 2/19. 

d) w sprawie  Programu współpracy Gminy Kobylanka z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 – projekt nr 3/19. 

e) w sprawie  wystąpienia do Ministra Administracji i Cyfryzacji   z wnioskiem o nadanie nazwy 

miejscowości  - projekt nr 4/19. 

f) w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Kobylanka – projekt nr 1/19. 

4. Plan pracy komisji na 2019 rok. 

      5.Wolne wnioski.      

      6. Zamknięcie posiedzenia.                                                                                                                                                                                                      

Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 2 

Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu 19.12.2018 r. i 20.12.2018 r. 

Brak wniosków do protokołu z posiedzenia komisji odbytego w dniach 19.12.2018 r. i 

20.12.2018 r. 

 

Porządek  Komisja ds. społecznych:  

 

1. Otwarcie  i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu 19.12.2018 r. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylanka na rok 2019 - projekt nr  3/18 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylanka na lata  

2019-2030 – projekt nr  4/18 
c) w sprawie  Programu współpracy Gminy Kobylanka z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 – projekt nr 3/19. 

d) w sprawie  wystąpienia do Ministra Administracji i Cyfryzacji                  

z wnioskiem o nadanie nazwy miejscowości  - projekt nr 4/19 
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e) w sprawie powołania przedstawiciela Gminy Kobylanka  w Stowarzyszeniu Szczecińskiego 

Obszaru Metropolitarnego z siedzibą w Szczecinie  – projekt nr 5/19. 

f) w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Kobylanka – projekt nr 1/19. 

g) w sprawie honorowego obywatelstwa Gminy Kobylanka oraz zasad        i trybu jego 

nadawania – projekt nr 27/18. 

3. Plan pracy komisji na 2019 rok. 

      4. Wolne wnioski.      

      5. Zamknięcie posiedzenia.                                                                                                                                                                                                      

Ad. 2 

Brak wniosków do protokołu z posiedzenia odbytego w dniu 19.12.2018 r. 

 

Ad. 3 

a) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylanka na rok 2019 - projekt nr  3/18 

Wójt autopoprawka złożona do budżetu została urealniona, zabezpiecza umowy na 

inwestycje. Dochody są wykazane w oparciu o wykonanie budżetu na 31.12.2018 r. Zostało 

urealnione. Wykazana jest kwota 900 000 zł – dochody z majątku. Gmina takiego dochodu 

nie uzyskała. Jest w autopoprawce urealnienie na kwotę ok. 10 800 000 zł  - wydatki 

związane z zawartymi umowami, aneksami. Rada Gminy uchwala budżet. Nie podpiszę 

decyzji bez państwa.  Wójt poinformowała, że jeżeli nie będzie przyjęty budżet to RIO w 

Szczecinie rozpocznie procedurę. Do końca lutego będzie złożony. 

Na komisję przybył radny Andrzej Stechnij.  

Poza wydatkami majątkowymi wykazano w autopoprawce wydatki wynikające z podpisanych 

umów i inwestycji.  Fundusz sołecki. Samochód dla OSP (doszło do pomyłki w zapisie -  

powinno być dla OSP Bielkowo). W OSP Kobylanka zaplanowany jest najpierw remont 

remizy a później będzie zakup samochodu. 

Skarbnik – zakup samochodu dla Straży Gminnej. To nie zostało zniesione.  

Na komisję przybył radny J. Malinowski. 

Skarbnik – projekt budowy szkoły podstawowej – kwota 80 000 zł. Węzeł cieplny w 

Bielkowie. Jak piec zostanie zdemontowany musi być dokończona inwestycja. Budowa 

wodociągu Gajęcki – Ług.  

Jeżeli chodzi o wydatki bieżące – musieliśmy zwiększyć wydatki co zostało odnotowane w 

opinii. Bardzo małe środki na remonty dróg. W każdym dziele jest za mało środków. 

Zmniejszenie wydatków w niektórych działach. Należało dokonać zmian w klasyfikacji 

budżetowej. Również wszedł nowy rozdział  dot. spraw geodezyjnych, map. Jeżeli chodzi o 

sport, który wcześniej był w promocji. A teraz jest to w rozdziale  sport. To są przesunięcia. 

P. D. Orzoł – co RIO nie zauważyło wcześniej? 

Skarbnik – RIO widzi ogólny dział, nie widzi co jest w środku.  

Radna Cz. Grabowska – czy przez tę klasyfikację zostało podzielone na działy (dot. f. 

sołeckiego). Czy to będzie na starych zasadach? 

Skarbnik – Państwa zadaniem jest podział na przedsięwzięcia a klasyfikację ustala wójt. 

Jeżeli chodzi o działy to wójt. 

Radna D. Orzoł – jeżeli będę miała braki dot. inwestycji czy będę mogła zabrać ze sportu? 

Czy będę mogła dokonać zakupu.  

Skarbnik poinformowała, że tak. 

Radny K. Kleinowski poruszył sprawę ponoszenia wydatków przez sołectwa w okresie 

letnim. 

Radna D. Orzoł poinformowała, że to będzie problem z wydatkowaniem. 

Radny Z. Drohomirecki – przy zmianie klasyfikacji może być problem przy pozyskanych 

środkach. 

Wójt – jeżeli chcecie dokonać zmiany to też należy zabraniem wiejskim dokonywać zmiany. 
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Radna A. Ordon – jest to problem, bo są granty i konkursy ogłaszane. Czy nie możemy 

wrócić do tego wcześniejszego rozwiązania? 

Skarbnik – skłonię się do tego, tak jak było wcześniej. 

Radny K. Kleinowski – jest problem, bo lipiec i sierpień będzie bez obrad sesji. 

Radny D. Dąbkowski – wcześniej nie było problemu. 

Wójt – pozostajemy w jednym dziale – dot. funduszu sołeckiego. 

Radny K. Kleinowski – aby przeprowadzić szkolenie  wśród sołtysów– przygotować w 

zakresie f. sołeckiego  na następny rok. 

Wójt poinformował, że planuje zorganizować takie spotkanie z sołtysami po wyborach. 

Skarbnik – szkoda, że dopiero teraz są te zmiany. 

Radna D. Orzoł poruszyła sprawę dostarczenia autopoprawki, dopiero 15.01.2019 r. 

Radna A. Ordon  zgłosiła wniosek  dot. rozliczenia funduszu sołeckiego na dotychczasowych 

zasadach. 

Wójt poprosiła o zapis – zamieszczenie funduszu sołeckiego w rozdziale 75095. 

Posiedzenie komisji opuściła radna Z. Dąbkowska. 

Wniosek został przegłosowany jednogłośnie w obecności 10 radnych: za- 10 KRGiF / radni: 

A. Ordon, R. Stateczny, I. Rybarczyk, J. Malinowski, K. Kleinowski/ K. ds. Społ./ radni: D. 

Orzoł, Cz. Grabowska, A. Stechnij, D. Dąbkowski, I. Siwiec/, przeciw-0 radnych, wstrzymał 

się-0 radnych.               

Skarbnik – zwiększenie środków w wysokości 600 000 zł – dot. zaplanowanych podwyżek 

dla pracowników.  

Radny K. Kleinowski – poprosił o informacje dot. podatków, CIT. 

Skarbnik – nie mogę założyć więcej. Zawyżono dochody.  

Radna D. Orzoł – ile było wpływu z podatku od nieruchomości? 

Skarbnik – w 2018  r. – podatek od nieruchomości od osób prawnych przewidywane 

wykonanie  – 5 266 094  zł. , planowane  5 305 000 zł. , podatek od osób fizycznych – 

przewidywane wykonanie 2 034 547 zł, planowane – 2 000 000 zł.   

180 000 – 190 000 – mniej podatku. 

Radna Cz. Grabowska – co z torfowiskiem? Była deklaracja, że będą wpłaty ratalne 

zaległości.  

Wójt – złożono wniosek dotyczący płatności ratalnej na 10 lat. Dotyczy to kwoty ok. 

4 000 000 zł.  

Radna Cz. Grabowska – tym wnioskiem nie będzie płaciła odsetki. 

Wójt – Gmina nie traci. 

Radna I. Rybarczyk – kiedy wniosek przyszedł.  

Wójt – wniosek przyszedł w grudniu. 

Radna D. Orzoł  poinformowała, że jesteśmy za tym, aby budżet uchwalić. Chodzi nam o 

drogę w Cisewie, szkołę, Bielkowo. Jak zrobić, aby te inwestycje zrealizować.  Uważamy, że 

inwestycje są bardzo ważne. 

Radna Cz. Grabowska poinformowała, że wniosek został złożony na ul. Długą, na Cisewo.   

Wójt – droga w Cisewie – nie jesteśmy w stanie tego zrobić. W części jest lasów. Jest ustne 

porozumienie. 

Radna Cz. Grabowska – czy nie ma porozumienia? 

Wójt – nie ma porozumienia. Droga w części jest lasów i w części gminy. Lasy przetargu nie 

rozstrzygnęli. Czekamy na rozpatrzenie wniosku (pod koniec stycznia). Mamy ustane 

porozumienie. W momencie kiedy  był tworzony budżet to był komunikat, że drogi nie 

będzie. Potem okazało się, że w Rekowie jest robiona rewitalizacja na którą nie możemy 

wydać przydzielonych środków. Zostało wystosowane pismo do wykonawcy, aby wyliczył 

koszt (oszczędności związane z inwestycją).  Pod warunkiem, że dofinansowanie otrzymamy 
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to droga w Cisewie będzie robiona z oszczędności z Rekowa. Wolę inwestycji nie umieszczać 

a zrobić. Jak dostaniemy dofinansowanie to będziemy robić. 

Radny K. Kleinowski – dot. inwestycji w Rekowie szacunkowo jest do ustalenia. 

Wójt – były próby wyłapania kosztów. 

Radny Z. Drohomirecki poinformował, że pojawiła się szansa pozyskania wozu prawie 

nowego. Pan Zagrodzki  chce puścić wóz na wolny rynek, zwrócił się o 45 000 – 50 000 zł 

aby zagwarantować  środki. Wtedy wóz był by przekazany do OSP Niedźwiedź. A ten co 

OSP Niedźwiedź ma to był by spieniężony a środki były by przeznaczone na zakup sprzętu. 

Dotyczy wykonania podjazdu. Dotyczy zrobienia alei spacerowej w Niedźwiedziu.  Dlaczego 

tak ważne – bo będzie 60 czy 65 lecie OSP Niedźwiedź.  

Wójt poinformowała, że w tym roku mają zaplanowaną dotacje w wysokości 165 000 zł, 

oprócz tego ekwiwalent – 30 000 zł, maja zabezpieczony wkład własny – ogółem 30 000 zł. 

dot. dwóch jednostek (Kobylanka i Bielkowo). Uważam, że są to duże środki. Jeżeli chodzi o 

sprzęt – teraz dla Bielkowa a w następnym roku dla Kobylanki.  Jak znajdzie Pan środki  

130 000 zł to nie ma sprawy. Jeżeli państwo uznacie za priorytet.  

Wójt – na spotkaniu straż sobie podzieliła 120 000 zł a 40 000 zł do podziału, proszę 

rozmawiać ze strażą. 

Radny I. Siwiec – projekt budowy szkoły podstawowej  - 80 000 zł – to dalej jest priorytet. 

Jest to robione na kolejne lata. Jest zmniejszenie do 80 000 zł Skąd ta pewność., że te środki 

będą. Dlaczego nie było gdzie. 

Wójt – nie napisałam, nie chcę składać deklaracji, gdzie ta szkoła powinna być. Będę chciała 

podać trzy warianty pod rozwagę dla rodziców. 

Radny J. Malinowski – czy można podać warianty? 

Wójt – na dzień dzisiejszy  nie mogę powiedzieć. Nie jest jeszcze dopracowane. W momencie 

opracowania trzech wariantów z wyliczeniem i podaniem dla rodziców do podjęcia decyzji. 

Lokalizacja, koszt budowy, długość budowy. 

Radny I. Siwiec – co dla Kunowa będziemy robili? A teraz chce Pani skasować szkołę w 

Kunowie. 

Wójt – jeśli nie ma środków to nie będzie inwestycji. Staram się uzyskać środki – dochody. 

Radny I. Siwiec – całkowicie nie dla Kunowa, to jest niezrozumiałe. 

Wójt – mamy możliwość zaciągnięcia zobowiązań do określonej wysokości. 

Radna D. Orzoł  poinformowała, że to jest tylko projekt. 

Radny A. Stechnij – warto się głębiej pochylić z Kunowa chodzi  20-30 dzieci a dojeżdża 70 

dzieci. To powinniśmy uwzględnić wszystko, parking, bezpieczne wysiadanie. Szkoła ma 

zasługi a demografia jest taka jaka jest. 

Radny I. Siwiec – jeśli jest rejonizacja – to wszędzie dzieci będzie przybywać. 

Radna I. Rybarczyk – rozumie, że szkoła jest bardzo ważna w 2018 r. – 10 800 000 zł – to są 

zobowiązania z tamtego roku. To trzeba zapłacić (za Kobylankę, za Rekowo, za budynki). 

Dlatego nie ma na szkołę w Kunowie.  

Radna D. Orzoł – to jest szeroki temat – czy budować nową czy remontować starą szkołę. To 

jest temat pod dyskusję.  

Wójt – w projekcie pierwotnym na 2019 r. przewidziano 850 000 zł  - na 2019 r., 1 332 000 zł 

– na 2020, tj. 2 182 000 zł. Czy zbudujemy nową szkołę ? 

Radny I. Siwiec – oczywiście, że nie. 

Wójt –  Łącznie przewidziano ok. 10 000 000 zł. 

Radny I. Siwiec – dlaczego tak robimy z podziałem? 

Skarbnik – ok. 11 000 000 zł – inwestycje rozpoczęte, które muszą być zrealizowane,  2018 – 

24 000 000 zł – wydatki bieżące,  2019 – zaplanowano ok. 24 000 000 zł,  budżet /dochody/ -

30 000 000 zł. 

Radny K. Kleinowski – co z centrum żeglarstwa? 
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Radna A. Ordon – droga Jęczydół? 

Skarbnik – bez finansowania nie mogę realizować.  

Radny K. Kleinowski – proszę przedstawić plan – kierunki Gminy. Rozumie, że w 2019 r. to 

należy płacić co zostało zrobione. 

Skarbnik – poprosiła aby nie zadłużać się na maksa. 

Radna A. Ordon – gmina, która nie inwestuje to pada. Jeżeli nie będziemy nic robili to gmina 

nie może tak działać.  Było obiecane pozyskiwanie środków. Są propozycje pozyskiwania 

środków. W 2018 – przeznaczono na Kobylankę – 3 16 847 zł, wydaliśmy 2 232 827, 35, 

gdzie są środki w wysokości 1 400 000 zł. 

Skarbnik poinformowała, że p. wójt mniej zadłużyła gminę. Jeśli nie ma umowy to gmina się 

nie zadłuża. Każda inwestycja bez Państwa zgody nie może ruszyć. 

Radna I. Rybarczyk – zadłużenie na koniec kadencji ok. 13 000 000 zł a na 2019 – 

23 500 000 zł. 

Radny A. Stechnij – co ze wzrostem cen energii? 

Skarbnik – mam informacje od p. Wróbel, był przetarg ceny niewiele wzrosły. 

Radny  J. Malinowski – podatek od nieruchomości - czy możemy przeliczyć grunty wg 

klasyfikacji x stawka czy mogę prosić o dane (chodzi o przypis z ewidencji księgowej). 

Radny K. Kleinowski – 40 000 zł dofinansowanie do chodnika w Motańcu, co z 

oświetleniem? 

Skarbnik – zgodnie z ustawa o funduszu sołeckim – Rada Gminy powinna podjąć do końca 

czerwca na lata następne  uchwałę w sprawie wspólnych przedsięwzięć. 

Radna Cz. Grabowska – czy może ktoś pozyskać środki na zakup dachu? 

Skarbnik – ten program dotyczący fotowoltaiki  nie ma żadnych wytycznych.  Jeżeli to będzie 

dot. gminy to na pewno będziemy działać. 

Wójt – powinny być inwestycje, które będą dawały dochody. 

Radny R. Stateczny – kiedy będzie robiony remont świetlicy w Bielkowie? 

Wójt – będziemy myśleć w przyszłym roku.  

Radny R. Stateczny – czy jest szansa o zabezpieczenie na chodnik w Bielkowie  ( 20 000 – 

30 000 zł)? 

Radny J. Malinowski – dot. § 9 pkt. 1 zwiększa się do kwoty 1 000 000 zł. – wykorzystanie 

było tylko raz. 

Skarbnik – mamy możliwość zaciągnięcia a trzeba spłacić w tym roku.  

Radny J. Malinowski – wcześniej potrzeba była 500 000 zł i tylko raz wykorzystali. 

Skarbnik – to jest zabezpieczenie przy tej ilości inwestycji. Proceduralnie to musimy 

zabezpieczyć. % będzie trzeba płacić. 

Radna D. Orzoł – jeżeli dzisiaj tego nie potrzebujemy. Na ten moment dajemy 

pełnomocnictwo. 

Skarbnik – pełnomocnictwa nie ma. To jest zabezpieczenie na szkoły, inwestycje. 

Radna D. Orzoł – to jest za duża kwota. 

Wójt – to było 500 000 zł bo nie było inwestycji takich. 

Skarbnik – taki zapis można dokonać tylko w uchwale budżetowej. 

Radna Cz. Grabowska – wnioskuje o zabezpieczenie dofinansowania drogi Cisewo o kwotę 

pomniejszoną dot. Rekowa. 

Skarbnik – dzisiaj jest podpisana umowa dot. Rekowa, nie możemy zmniejszyć wydatków. 

Radna D. Orzoł – dot. dofinansowania CKiR. Dlaczego są takie małe środki? 

Wójt – plan dostaliśmy. Zmniejszenie dlatego, wnioski do budżetu – było 1 000 000 zł z tego 

600 000 zł na wynagrodzenia a 400 000 zł na imprezy. Zadaniem CKiR jest organizowanie 

imprez a nie tylko wynagrodzenia. CKiR zajmuje się dodatkowo sprawami porządkowymi na 

promenadzie. Sprzątanie nie jest to zadanie statutowe CKiR. To powinno być zadanie gminy. 
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Rozwiązujemy umowy dzierżawy – to wszystko wraca do gminy. Ta dotacja została 

zmniejszona o utrzymanie terenu (promenada). 

Radny K. Kleinowski – camping, parking – kto to będzie prowadził? 

Wójt – podejmiemy decyzję, dotyczy utrzymania czystości. Będziemy ogłaszali przetarg. 

Radna D. Orzoł – w Morzyczynie jest parking pod kościołem. Sprzątam teren ze środków 

sołeckich. Proszę wziąć pod uwagę do przetargu razem – dot. sprzątania. 

Wójt – to nie jest parking. To jest teren (polana). 

Radna D. Orzoł – to trzeba zrobić porządek z tym terenem. 

Posiedzenie komisji opuścił radny I. Siwiec. 

Radna A. Ordon – wniosek aby w § 9 pkt. 1 był limit do kwoty 500 000 zł. 

Wniosek został przegłosowany w obecności 9 radnych w następujący sposób: za- 7 KRGiF / 

radni: A. Ordon, R. Stateczny, J. Malinowski, K. Kleinowski/ K. ds. Społ./ radni: D. Orzoł, 

Cz. Grabowska, D. Dąbkowski/, przeciw-2 radny / I. Rybarczyk (KRGiF), A. Stechnij (Kom. 

Ds. Społ.)/, wstrzymał się-0 radnych.               

Radny K. Kleinowski – biblioteka  też koszty wysokie. 

Wójt – to jest zwiększenie o redagowanie gazety,  ok. 4 100 zł miesięcznie (wynagrodzenie, 

druk, kolportaż). 

Radna A. Ordon – aby byli autorzy. 

Radna Cz. Grabowska – 12 miesięcy – ile kosztuje na rok. 

Wójt – 50 000 zł rocznie. 

Radna A. Ordon – jakie wynagrodzenie? 

Wójt – 1 200 zł brutto miesięcznie.  

Radna Cz. Grabowska – uważa, że nas nie stać na taki wydatek. 

Wójt – poczekamy do czerwca. 

Radna D. Orzoł – czy możemy mieć prośbę, że znajda się inwestycje a były w planie w 2018 

r. , że one będą. To są inwestycje potrzebne do bieżącego funkcjonowania mieszkańców. 

Wójt – jeżeli pozyskam jakieś fundusze to będę chciała zadecydować wspólnie. Musimy być 

odpowiedzialni. Nie możemy  zaniżać wydatków. Ta odpowiedzialność musi być wspólna.  

Wójt – to radni zadecydują w której kolejności inwestycje będą realizowane. 

Radny K. Kleinowski – czy spółdzielnia spłaca? 

Skarbnik – teraz będzie I rata. 

Radna D. Orzoł – na jakim etapie i czy były rozmowy odnośnie oświetlenia w Gminie czy 

będą rozmowy w tym roku? 

Wójt – ustalono położenie pkt. świetlnych w porozumieniu z ENEA. Na tym koniec. Nie ma 

porozumienia pisemnego ani ustnego. 

Radna D. Orzoł – było powiadomienie, że zrobi ENEA przez rok. 

Wójt – czym się różni, że bierzemy kredyt a tym co oni nam tak zrobią. 

Skarbnik – zgodnie z ustawa o finansach publicznych umowy, pożyczka, rozłożenie na raty 

wchodzi na dług. To tak jakbyśmy zaciągnęli kredyt.  W projekcie WPF jest rozpisane po 

200 000 zł rocznie – dot. budowy punktów świetlnych.  

Radna D. Orzoł – chcemy aby inwestycje zrobić w okresie 1,5 roku a nie przez kilka lat.  Jak 

docelowo Pani planuje to zrobić? 

Wójt – etapami planuję to wykonać.  

Skarbnik – jak będzie inwestycja wykonana to będzie koszt eksploatacji.  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylanka na rok 2019 - projekt nr  

3/18 wraz z autopoprawką i przyjętymi wnioskami komisje opiniują pozytywnie jednogłośnie 

w obecności 9 radnych: za- 9 KRGiF / radni: A. Ordon, R. Stateczny, I. Rybarczyk, J. 

Malinowski, K. Kleinowski/ K. ds. Społ./ radni: D. Orzoł, Cz. Grabowska, A. Stechnij, D. 

Dąbkowski/, przeciw-0 radnych, wstrzymał się-0 radnych.               
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b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylanka na lata  

2019-2030 – projekt nr  4/18. 

Radny D. Dąbkowski – czy jest w WPF budowa ciągu pieszego w Reptowie? 

Wójt – powiat ma plan, że drogi przekaże do gmin. Będę chciała podjąć współpracę. 

Radna Cz. Grabowska – proszę o ustalenie, czy fundusz sołecki można przeznaczyć na 

budowę chodnika, który jest przy drodze powiatowej. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylanka 

na lata  2019-2030 - projekt nr  4/18 wraz z autopoprawką komisje opiniują pozytywnie w 

następujący sposób w obecności 9 radnych: za- 8, przeciw-0 radnych, wstrzymał się-1 radny.      

 
c) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i zwalczania następstw zdrowotnych używania 

wyrobów  tytoniowych i wyrobów powiązanych  w Gminie Kobylanka na rok 2019 – projekt 

nr 2/19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„W sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i zwalczania następstw 

zdrowotnych używania wyrobów tytoniowych i wyrobów powiązanych w Gminie Kobylanka 

na rok 2019 

 W związku z art. 4¹ ust.2 ustawy z dnia 26 października 1982 o wychowaniu  

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, który nakazuje uchwalanie corocznie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

Przeciwdziałania Narkomanii i zwalczania następstw zdrowotnych używania wyrobów 

tytoniowych i wyrobów powiązanych przez Radę Gminy, uznaję za zasadne jej uchwalenie 

przez Radę Gminy Kobylanka.” 

Radna Cz. Grabowska czy skład komisji jest powołany? 

Wójt – tak, skład komisji jest następujący: p. Bartosik, A. Skorofil, Z. Grelecki i A. Stechnij. 

Radna Cz. Grabowska – co ze szkoleniem członków komisji? 

Radny A. Stechnij poinformował, że jest po szkoleniach, ale może trzeba będzie szkolenia 

odnowić. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i zwalczania następstw zdrowotnych 

używania wyrobów  tytoniowych i wyrobów powiązanych  w Gminie Kobylanka na rok 2019 – 

projekt nr 2/19 komisje opiniują pozytywnie jednogłośnie w obecności 9 radnych: za- 9 KRGiF 

/radni: A. Ordon, R. Stateczny, I. Rybarczyk, J. Malinowski, K. Kleinowski/ K. ds. Społ./ 

radni: D. Orzoł, Cz. Grabowska, A. Stechnij, D. Dąbkowski/, przeciw-0 radnych, wstrzymał 

się-0 radnych. 
d) w sprawie  Programu współpracy Gminy Kobylanka z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 – projekt nr 3/19. 

Uzasadnienie  do projekt uchwały: 

„Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w art. 

5a ust. 1 i ust. 4 nakłada na organy samorządu terytorialnego obowiązek uchwalania 

programów współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. Celem głównym Programu jest budowanie, kształtowanie      

i umacnianie na obszarze Gminy Kobylanka partnerstwa pomiędzy organami Gminy,               

a organizacjami. Cele szczegółowe zostały określone w §3 projektu Programu. Projekt 

Programu został objęty konsultacjami z organizacjami pozarządowymi działającymi na 

terenie Gminy.” 

Radna Cz. Grabowska program dotyczy sportowców i straży. Nie ma dla dzieci, młodzieży 

dotyczy m.in. wypoczynku, organizacji zajęć w świetlicach itp. Tak jak było w np. na rok 

2018. Dodatkowo było np. w 2018 na: w zakresie nauki, edukacji, oświaty i wychowania, 
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wypoczynku dzieci i młodzieży i była planowana  kwota - 40.000,00 zł.  

Wójt – program zawiera dwa działy: sport i bezpieczeństwo. 

Radna Cz. Grabowska było jeszcze dodatkowo na inne zadania tj:  

- w zakresie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego. Na realizację 

zadania zaplanowano kwotę 5.000,00 zł.   

- w zakresie podtrzymywania i upowszechniania tradycji narodowej, pielęgnowania polskości 

oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej, działalność na rzecz 

kombatantów i osób represjonowanych oraz na działalność wspomagającą rozwój wspólnot 

lokalnych. Na realizację zadania zaplanowano  kwotę 13.500,00 zł. 

- z zakresie ekologii, promocji i ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa przyrodniczego. 

Na realizację zadania zaplanowano  kwotę 3.000,00 zł. 

Czy te przedsięwzięcia, które nie są uwzględnione czy zostały przeniesione do CKiR? 

Wójt – to jest plan. Te zadania są realizowane przez inne stowarzyszenia. To jest 

organizowane przez szkoły, CKiR, zajęcia w okresie ferii (CKiR, w świetlicach). 

Radna D. Orzoł – dotyczy komisji – czy nie powinien być ktoś z Rady Gminy? 

Wójt – były konsultacje – nie było takiego wniosku. Jeżeli zrobimy zmiany to też musimy 

zrobić zmiany i dać ponownie pod konsultacje. 

Radna D. Orzoł – wiele stowarzyszeń nie wiedziała o konsultacjach. 

Radna I. Rybarczyk – tak, co roku to było, kto chciał to przybył na spotkanie konsultacyjne.  

Radna D. Orzoł-czy tez były konkursy? 

Wójt – RIO ustosunkowało się, że jeżeli wydatek ma być z promocji to od tego roku nie 

można finansować w takiej formie jak było w 2018 r. Teraz musi być konkurs. 

Radna D. Orzoł – powinien być przedstawiciel z Rady Gminy w składzie komisji. 

Wójt – wprowadzając zmiane w programie dokonujemy opóźnienia w podjęciu uchwały. 

Radna D. Orzoł – chcę poznać protokół z posiedzenia konsultacyjnego nad projektem 

uchwały przed sesją. 

Radny D. Dąbkowski – wniosek - proszę, aby w składzie komisji był przedstawiciel Rady 

Gminy. 

Wójt zobowiązała się, że będzie wytypowany przedstawiciel Rady Gminy. 

Radna Cz. Grabowska – sprawa organizacji ferii. Brak dowozu, brak informacji w tym 

temacie. 

Wniosek radnego D. Dąbkowskiego,  aby w składzie komisji był przedstawiciel Rady Gminy, 

który został przegłosowany jednogłośnie w obecności 9 radnych: za- 9 KRGiF / radni: A. 

Ordon, R. Stateczny, I. Rybarczyk, J. Malinowski, K. Kleinowski/ K. ds. Społ./ radni: D. 

Orzoł, Cz. Grabowska, A. Stechnij, D. Dąbkowski/, przeciw-0 radnych, wstrzymał się-0 

radnych.               

Projekt uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kobylanka z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 – 

projekt nr 3/19 komisje opiniują pozytywnie w następujący sposób w obecności 9 radnych: za- 

8 przeciw-0 radnych, wstrzymał się-1 radny. 
e) w sprawie  wystąpienia do Ministra Administracji i Cyfryzacji   z wnioskiem o nadanie nazwy 

miejscowości  - projekt nr 4/19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 
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„Zgodnie z art. 8 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 2003r. o urzędowych nazwach miejscowości                    

i obiektów fizjograficznych urzędowa nazwa miejscowości jest ustalana, zmieniana lub znoszona                       

na wniosek rady gminy, na której obszarze jest położona miejscowość.  

Przedmiotowy teren jest niezamieszkały – od zabudowanej części wsi odgradza go obwodnica 

miejscowości Motaniec, Kobylanka, Morzyczyn i Zieleniewo. Obecnie – na podstawie warunków 

zabudowy wydanych przez Wójta Gminy Kobylanka – rozpoczęła się budowa pierwszego budynku 

mieszkalnego.  

Ustalenie  nazwy miejscowości - Nowe Kunowo (o charakterze kolonii) pozwoli nie tylko                 

na wprowadzenie uporządkowanej, odrębnej numeracji miejscowości ale także umożliwi odpowiednie 

drogowe oznakowanie kierunkowskazami drogi dojazdowej do Nowego Kunowa (droga od ronda w 

ciągu drogi powiatowej Stargard – węzeł Lipnik poprzez miejscowość Lipnik).” 

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Administracji i Cyfryzacji   z wnioskiem o 

nadanie nazwy miejscowości  - projekt nr 4/19  komisje opiniują pozytywnie jednogłośnie w 

obecności 9 radnych: za- 9, przeciw-0 radnych, wstrzymał się-0 radnych. 
 

 

f) w sprawie powołania przedstawiciela Gminy Kobylanka  w Stowarzyszeniu Szczecińskiego 

Obszaru Metropolitarnego z siedzibą w Szczecinie  – projekt nr 5/19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Gmina Kobylanka, realizując zapisy Stowarzyszenia Szczecińskiego Obszaru Metropolitarnego,  w 

oparciu o art. 5 ust.4 , jest zobowiązana  wskazać przedstawiciela JST jako członka Stowarzyszenia. 

Kontynuacja członkostwa w SSOM oraz współtworzenie obszaru tej lokalnej grupy działania zgodnie 

z jej statutem, umożliwi dalszy rozwój całej gminnej wspólnoty, w tym również obszaru 

metropolitarnego. 

Biorąc powyższe pod uwagę , zasadne jest podjęcie przedmiotowej uchwały.” 

Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Gminy Kobylanka  w Stowarzyszeniu 

Szczecińskiego Obszaru Metropolitarnego z siedzibą w Szczecinie  – projekt nr 5/19 został  

przegłosowany jednogłośnie w obecności 4 radnych / K. ds. Społ./ radni: D. Orzoł, Cz. 

Grabowska, A. Stechnij, D. Dąbkowski/, przeciw-0 radnych, wstrzymał się-0 radnych.               
 

 

g) w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Kobylanka – projekt nr 1/19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały, który został złożony przez Klub Radnych „Razem dla 

Gminy”: 

 „Zgodnie z zamysłem prawodawcy, praca radnego winna mieć charakter pracy społecznej. 

Radny nie może otrzymywać żadnego wynagrodzenia za pracę wykonywaną przy 

sprawowaniu mandatu radnego. Rekompensatą za utracone zarobki jest dieta. Dieta jednak 

nie jest wynagrodzeniem, a ma charakter kompensacyjny (brak możliwości wykonywania 

pracy zarobkowej z powodu uczestniczenia w obradach organów organu uchwałodawczego i 

jego komisji).  

Wypłata diety wynika wprost z Ustawy i ma charakter obligatoryjny. Jednak to Rada 

Gminy określa zasady, na jakich następuje wypłata tego świadczenia. W 2019 r. maksymalna 

wysokość diet przysługujących radnemu w gminach, które mają mniej niż 15 tys. 

mieszkańców wynosi 1.342,07 zł (50 % maksymalnej wysokości diety). Wysokość diety 

winna być jednak uzależniona od kondycji finansowej gminy. Kondycja finansowa Gminy 

Kobylanka nie napawa optymizmem. Rozpoczęcie zbyt wielu inwestycji w krótkim okresie 

czasu skutkowało wzrostem zadłużenia Gminy. Na dzień dzisiejszy konieczne jest 

porozumienie w najważniejszych kwestiach mających na celu jak najszybszą poprawę trudnej 

sytuacji Gminy i zapewnieniu jej sprawnego i zgodnego z prawem funkcjonowania dla dobra 

publicznego, mając na względzie dobro Gminy i jej mieszkańców. 
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Zgodnie z Obwieszczeniem Prezesa GUS z dnia 18.12.2018 r., przeciętne miesięczne 

wynagrodzenie w sektorze przedsiębiorstw w listopadzie 2018 r. wyniosło 4.966,61 zł brutto. 

Uważamy, że wysokość rekompensaty za utracone korzyści nie powinna przekraczać 10 % 

przeciętnego wynagrodzenia (co odpowiada 2,5 roboczodnia i stanowi ok. 500 zł). Obniżenie 

diet do takiej wysokości przyniesie oszczędności w budżecie na poziomie blisko 80 tys. zł. 

Proponowane stawki stanowią odzwierciedlenie ponoszonego wkładu pracy przez 

poszczególnych radnych wyznaczonych do pełnienia funkcji w Radzie Gminy i w jej 

organach.  

Z  uwagi na powyższe, w imieniu Klubu Radnych „Razem dla Gminy”, wnosimy o 

podjęcie  powyższej uchwały.” 

Radny K. Kleinowski – skierował pytanie do p. Rybarczyk  dotyczący wysokości 

wcześniejszych diet. 

Radna I. Rybarczyk – były to diety 1000 zł, 1200 zł. Wcześniej były ryczałty. Jak była trudna 

sytuacja to diety były obniżane. 

 

Projekt uchwały w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Kobylanka – projekt nr 1/19 

został przegłosowany w obecności 9 radnych w następujący sposób: za- 2 radnych /I. 

Rybarczyk/KRGiF/ i A. Stechnij/Kom. Ds. Społ./, przeciw-6  KRGiF / radni: A. Ordon, R. 

Stateczny, J. Malinowski / K. ds. Społ./ radni: D. Orzoł, Cz. Grabowska,  D. Dąbkowski/, 

wstrzymał się -1 radny /KRGiF K. Kleinowski/. 

Komisje zaopiniowały negatywnie  projekt uchwały. 

 

Plan pracy KRGiF zaopiniowała jednogłośnie w obecności 4 członków komisji. 

Wolne wnioski /KRGiF/ 

Radny J. Malinowski poprosił o wykaz gruntów wg klasyfikacji X stawka. Ile wpłynęło 

dochodu za podatek 2018 z podziałem. 

Skarbnik poinformował, że część jest dana w materiałach dla przewodniczącego RG. 

Plan pracy Komisja ds. Społecznych zaopiniowała jednogłośnie w obecności 4 członków 

komisji. 

Komisja ds. Społecznych: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie honorowego obywatelstwa Gminy Kobylanka 

oraz zasad   i trybu jego nadawania – projekt nr 27/18. 

Radny A. Stechnij – poinformował, że nie ma spójności. Jako klub uważa, że powinna być 

ilość mieszkańców 200 a nie jak w projekcie 20 osób.  Dot. § 10 – może być problem z opinią 

Wojewody.  

Wójt poprosiła, aby odstąpić od opiniowania a jutro na sesji zdjąć z porządku obrad. Ten 

regulamin powinien być przyjęty z zasadami uszczegółowionymi. Prośba aby uzgodnić. Np. 

dot. wniosku – to powinno być głosami mieszkańców (200 mieszkańców). Dotyczy 

wnioskowania – po co mieszać procedowanie, które jest w statucie.  Np. należy się 

zastanowić nad § 4 ust. 3 (adres, PESEL), § 6, § 7, § 9, § 10, § 11.  Jest godne miejsce 

ustalone w Urzędzie Gminy przy POI. Jeżeli będzie inicjatywa utworzenia regulaminu to 

proszę wziąć pod uwagę np.  p. Głogowskiego, p. Greleckiego. 

Radna I. Rybarczyk – większe poparcie powinno być przez społeczność. Powinien regulamin 

być wypracowany tak aby nie było konfliktów. 

Wniosek o wycofanie z porządku posiedzenia został poddany pod głosowanie i został 

przyjęty jednogłośnie w obecności 4 członków komisji ds. społecznych. 

 

Zamknięcie posiedzenia.               

Po zrealizowaniu porządku obrad posiedzenie zostało zakończone o godz. 20.30. 
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Protokołowała: 

Joanna Baszak 

                          

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 


